



**UNIT KOMUNIKASI KORPORAT  
JABATAN PERIKANAN MALAYSIA  
BERITA PERIKANAN HARI INI**

**17 Apr 2021**  
**5 Ramadhan 1442h**

SENARAI AKHBAR	TAJUK
Utusan Malaysia	<ul style="list-style-type: none"><li>• Ikan Toman Bunga boleh bertukar warna</li><li>• Harga cecah RM 3,000</li></ul>
Berita Harian	
Harian Metro	<ul style="list-style-type: none"><li>• Redah sampai PHAN THIET</li></ul>
Kosmo !	<ul style="list-style-type: none"><li>• Memburu ibu toman di Tasik Beris</li></ul>
Sinar Harian	
The Star	<ul style="list-style-type: none"><li>• MMEA detains another Vietnamese fishing boat</li></ul>
New Straits Time	
Nanyang Siang Pau	
Malaysia Gazette	
Harakah	
Malaysia Dateline	
Bernama	
See Hua Daily News (Kuching)	
Guan Ming Daily	
Sin Chew Daily	



JENIS AKHBAR							MUKA SURAT	TARIKH
UTUSAN MALAYSIA	/	KOSMO!		THE STAR		NANYANG SIANG PAU		
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN		ORIENTAL DAILY		
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI		
KATEGORI LIPUTAN:		POSITIF		NEGATIF		NEUTRAL		

MUKA SURAT 25  
 MASY - 17 APRIL 2021  
 SI MANJA • seri

## Harga cecah RM3,000



**HARGA** ikan taman bunga boleh mencapai ribuan ringgit bergantung kepada saiz.

"Seperti anak ikan taman bunga, harga yang biasa dijual bermula RM500 hingga RM1,500 bagi saiz sekitar 10-15 cm ke atas bergantung saiz."

"Manakala bagi saiz 30 inci atau 30-40 cm ke atas boleh didapati dengan harga RM2,000 hingga RM3,500 bergantung kepada corak dimilikinya."

Spesies ikan taman bunga musti berbeza memiksit rupa dan ia boleh hidup lebih 30 tahun bergantung kepada bakara.

"Setiap harga berbeza dari segi corak, bunga badan. Bagi saya, spesies ikan taman bunga dari Kamban Merah Terengganu paling cantik."

"Terdapat spesies ikan yang dijual dengan harga RM1,000 yang kini berwujud tempa lapak tahun," katanya.

**IKAN TOMAN BUNGA:**

- Ikan taman bunga ini ialah ikan yang berasal dari Jepun dan ia dikenali sebagai ikan koi.
- Ikan taman bunga mempunyai corak dan warna yang berbeza-beda.
- Mempunyai corak yang menarik dan unik.
- Mempunyai corak yang berbeza-beda.
- Mempunyai corak yang berbeza-beda.

**SEBAGIAN** ikan yang dibeli pelanggan

**“**Tidak seperti ikan lain, ikan ini ada progress tersendiri. Semakin tua, jaga atau grooming, ia akan menjadi semakin cantik.”

**IKAN** Taman Bunga mempunyai pelbagai corak atau pattern berbeza pada badannya.

Ikannya akan tumbuh dengan corak dan warna yang berbeza-beda seperti ikan koi. Ikan ini tidak memerlukan oksigen khas. Setelah ikan itu sudah masak ke tingkat tertentu, ia akan masuk ke dalam akuarium untuk memelihara udang.

Berlawanan pada malam, ikan ini akan berenang perlahan-lahan dalam akuarium.

ramai yang kurang pengetahuan mengenai kewujudan ikan spesies ini, biasanya ia wujud seperti bekurban saja.

Ia memang popular dalam kalangan orang ramai. Tetapi, ia juga boleh didapati di pasaran. Ia juga boleh didapati di pasaran. Ia juga boleh didapati di pasaran. Ia juga boleh didapati di pasaran.



JENIS AKHBAR					MUKA SURAT	TARIKH
UTUSAN MALAYSIA		KOSMO I		THE STAR		
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN		17/04/2021
HARIAN METRO	/	NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL	

# REDAH SAMPAI PHAN THIET

Oleh Hafidzul Hifni Mohd Noor  
hafidzul@hmetro.com.my

## Kuala Lumpur

Keluhan nelayan yang sering pulang dengan tangan kosong saban hari ketika turun ke laut membuatkan penulis merasakan ada sesuatu yang 'tidak kena' dengan perairan negara.

Bayangkan lautan perairan tempatan yang kesemuanya seluas 614,000 kilometer mana mungkin tidak memberikan sedikit pun hasil kepada nelayan tempatan.

Kemuskilan itu membuatkan penulis yang sering turun ke laut melakukan aktiviti pancing laut dalam mula mencari punca bagi merungka jawapan kepada persoalan misteri kekurangan sumber laut tempatan yang membelenggu kebajikan nelayan.

Bermula April 2019, penulis mula mengatut satu perahu strategi apa yang difikirkan ketika itu hanyalah mahu mencari jawapan bagi membantu nelayan tempatan yang semakin 'bakar berbas' dek kekurangan sumber pendapatan.

Berdasarkan maklumat dikongsi, kekurangan sumber hasil laut didakwa disebabkan pencerobohan nelayan asing yang tidak terkawal di perairan tempatan sejak beberapa tahun sebelumnya.

Dengan bantuan agensi

penguatkuasaan tempatan, penulis kemudian merancang satu misi khas bagi melihat sendiri sejauh mana kebenaran dakwaan yang diterima sebelum berangkat ke Vietnam pada Jun 2019.

Penulis terpaksa meredah perjalanan sejauh 1,500 km untuk sampai ke daerah Phan Thiet yang berada di sebelah utara Vietnam yang dipercayai menjadi lubang hasil laut tempatan mendarat.

Misi dibedah tiak semudai disangka apabila penulis bersama jurugambar Zulfadhli Zulfadhli dan pasukan perisikan salah sebuah agensi penguatkuasaan negara terpaksa melalui pelbagai cabaran termasuk diperiksa dengan teliti di pintu masuk lapangan terbang di Ho Chi Minh serta diarak dengan satu perahu soalan.

Begitu manapun semuanya dapat dilalui sebelum penulis memulakan perjalanan ke lokasi dikenali pesisir. Setelah di Phan Thiet, penulis berjumpa dengan penterjemah yang juga rakyat negara itu yang membantu misi berkeseluruhan.

Amat 'bertuah' apabila penulis berjaya menemui serta menemui soal sekumpulan nelayan Vietnam yang mengungkap menjalankan pencerobohan di perairan Malaysia sejak beberapa tahun lalu sebelum membawa semua hasil laut ke negara mereka.

Tinjauan di jeti daerah itu juga mendapati hampir ke-



LAPORAN muka depan Harian Metro pada 9 Julai 2019.

seuruhan hasil laut yang didaratkan setiap hari adalah daripada perairan Malaysia.

Mereka didapati menggunakan taktik klon bot nelayan bagi mengaburi pihak ber-

kuasa Malaysia. Penulis turut berjaya menemui bot klon berkenaan

dengan nombor pendaftaran dan spesifikasi sama seperti yang digunakan nelayan Malaysia.

Misi selama empat hari di negara terbabit berjaya mengumpul pelbagai maklumat mengenai pencerobohan dilakukan nelayan asing sekali gus mendapat jawapan kepada kemuskilan yang melanda kebanyakan nelayan Malaysia.

Sejurus tiba di tanah air, penulis bersama pasukan wartawan mula mendedahkan mengenai kegiatan tersebut menerusi laporan eksklusif secara bertulis.

Laporan turut mendedahkan terdapat rakyat tempatan yang menjadi dalang aktiviti pencerobohan berkenaan.

Hasil pendedahan yang dilakukan itu turut dibincangkan di Parlimen sebelum rang undang-undang perikanan dipinda.

Bagi penulis, kejayaan misi kali ini bukan sekadar keberhasilan risuwan dan pendedahan diwariskan namun ia lebih bermakna apabila dapat melihat wajah generasi nelayan tempatan yang akhirnya mampu mengukir kembali senyuman ketika turun mencari rezeki di lautan biru.

Laporan berajal bertajuk 'RM100,000 UPAH Kilon Bot' memenangi Hadiah Saguai kategori Keamatan dan Penyiasatan Cemerlang Hadiah Kenariawan Malaysia MPI-Petrobras 2019





JENIS AKHBAR							MUKA SURAT	TARIKH
UTUSAN MALAYSIA		KOSMO I		THE STAR	/	NANYANG SIANG PAU		
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN		ORIENTAL DAILY		
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI		
KATEGORI LIPUTAN :		POSITIF		NEGATIF		NEUTRAL		

**Caught:** The Vietnamese boat as the MMEA pulls alongside to intercept it in Kudat waters.



## MMEA detains another Vietnamese fishing boat

**KOTA KINABALU:** The Malaysian Maritime Enforcement Agency (MMEA) has seized a Vietnamese vessel with a crew of 20 for trespassing in Kudat waters on Thursday, a day after a similar incident near Mantanani Island.

Kudat Maritime Zone director Commander Boon Chin Chai said the crew members, aged between 18 and 51, were intercepted about 34 nautical miles from Tanjung Simpang Mengayau in Kudat district.

In a statement yesterday, he said Kudat MMEA apprehended them for offences under the Fisheries Act 1985 for fishing without the Fisheries director's permission, and under the Immigration Act 1959/63 for not possessing valid identification documents.

"The boat with fishing equipment, fish and the suspects were brought to the Kudat Maritime jetty for further investigations," he said.

On Wednesday morning, five Vietnamese fishermen and their foreign vessel were detained and brought to the Sepanggar Maritime Jetty for encroaching near Mantanani Island.